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Selkokeskus on saanut Demokratiapalkinnon  
 
Kehitysvammaliiton Selkokeskus on saanut  

oikeusministeriön Demokratiapalkinnon. 

Palkinto myönnetään taholle, 

joka on edistänyt demokratiaa Suomessa.  

Demokratiassa on tärkeää,  

että ihmiset saavat tietoa yhteiskunnan toiminnasta 

ja voivat itse osallistua yhteiskunnan toimintaan. 

Tänä vuonna haluttiin palkita taho, 

joka on vahvistanut  

demokratian kestävyyttä kriiseissä.  

Palkinto on 10 000 euroa.   

 

Kriisitilanteessa on tärkeää, 

että kaikki saavat oikeaa ja ajankohtaista tietoa. 

Se auttaa selviytymään kriisistä.  

Selkokeskus on kertonut selkokielellä 

esimerkiksi koronaviruksesta  

ja Venäjän hyökkäyksestä Ukrainaan. 

 

Selkokieli on tarkoitettu ihmisille, 

joiden on vaikea lukea ja ymmärtää tekstejä. 

Selkokieltä voivat tarvita esimerkiksi 

kehitysvammaiset ihmiset, vanhukset 

ja ihmiset, jotka opettelevat suomea. 

 

Palkinnon lisäksi jaettiin kaksi kunniamainintaa. 

Kunniamaininnan saivat  

Ihmisoikeusliiton Älä riko urheilua -kampanja  

ja Suomen lastenkulttuurikeskusten liiton Taidetestaajat. 

Älä riko urheilua -kampanja edistää sitä, 

että jokainen saa urheilla turvallisesti omana itsenään.  

Taidetestaajat-ohjelmassa kahdeksasluokkalaiset käyvät  

taidekohteissa, kuten museoissa ja teattereissa  

 



 

Oikeaa ja ymmärrettävää tietoa  
 

Demokratiapalkinnon ojensi oikeusministeri Anna-Maja Henriksson  

Demokratian tila ja tulevaisuus -seminaarissa Helsingissä. 

‒ Olemme tilanteessa, jossa Suomi kohtaa  

monta kriisiä samaan aikaan.  

Kansalaisyhteiskunnan toimijoilla, 

kuten järjestöillä,  

on tärkeä merkitys kriisitilanteissa.  

On ilo nostaa esiin työtä,  

joka edistää yhdenvertaisuutta  

ja auttaa osallistumaan yhteiskuntaan Suomessa,  

oikeusministeri Anna-Maja Henriksson totesi. 

 

Demokratiopalkinnon saajan  

ja kunniamaininnat valitsi raati.  

Raatiin kuuluvat ihmisoikeusvaikuttaja ja kirjailija Ujuni Ahmed, 

media-alan ammattilainen Mari Haavisto,  

kirkkoherra Kari Kanala sekä  

Euroopan hybridiuhkien osaamiskeskuksen johtaja  

Teija Tiilikainen.  

 

Raati perusteli palkinnon antamista Selkokeskukselle näin: 

‒ Tieto kuuluu kaikille.  

Selkokielisten uutisten avulla kaikkien ihmisten 

on mahdollista saada oikeaa tietoa ymmärrettävästi.   

Kun kaikki saavat ymmärrettävää tietoa, 

he voivat osallistua yhteiskunnan toimintaa tasavertaisesti 

muiden kanssa.  

 

Raadin päätös oli yksimielinen. 

 

 

Demokratiapalkinto jaettiin seitsemännen kerran 
 

Demokratiapalkinto myönnettiin nyt seitsemännen kerran.  

Oikeusministeriölle sai ehdottaa lokakuussa 2022, 

kenen pitäisi saada palkinto. 

Ehdotuksia tuli 28. 

 

Demokratiapalkinnon jakaminen on osa  

kansallista demokratiaohjelmaa 2025.  

Ohjelman tavoitteena on,  

että kaikki ihmiset voivat osallistua yhteiskunnan toimintaan. 

 

Lisää tietoa Demokratiapalkinnosta oikeusministeriön verkkosivuilla: 

https://oikeusministerio.fi/demokratiapalkinto. (Sivu ei ole selkokielinen.) 

Lisää tietoa kansallisesta demokratiaohjelma 2025:sta: 

https://oikeusministerio.fi/demokratiaohjelma-2025. (Sivu ei ole selkokielinen.) 

https://oikeusministerio.fi/demokratiapalkinto
https://oikeusministerio.fi/demokratiaohjelma-2025


 

 

Lisätietoja 

erityisasiantuntija Maria Wakeham-Hartonen, p. 0295 150416, maria.wakeham-hartonen(at)gov.fi 

korkeakouluharjoittelija Salla Jantunen, p. 0295150164, salla.jantunen(at)gov.fi 

(haastattelupyynnöt) 

 


